
 
 
 

Zápis ze zasedání Rady studijních programů  
Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 

 

Pořadové číslo: 3/2020 Datum konání: 10. 9. 2020 

Přítomni: Jitka Komárková, Jan Čapek, Marcela Kožená, Renáta Myšková, Romana Provazníková, Pavel Sedlák, 
Jan Stejskal, Jolana Volejníková 

Omluveni: Jana Janderová (na RSP dorazila ve 12:40 hod), Pavel Petr 

Hosté: Liběna Černohorská, Jan Fuka, Hana Kopáčková, Libor Koudela, Renáta Máchová  

Program zasedání 

Předsedkyně Rady studijních programů doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. přivítala přítomné na třetím zasedání 
Rady studijních programů FES (dále též „RSP“) a seznámila je s programem jednání.  

1. Změny k projednání Radou studijních programů  

Doc. Komárková seznámila členy RSP s navrhovanými změnami. 

1.1.  Změna literatury u předmětu Finance 
 
Doc. Komárková seznámila členy RSP s návrhem na aktualizaci literatury pro předmět Finance (FFNC/CFNC) 
zařazeného v bakalářských studijních programech Hospodářská politika a veřejná správa, Ekonomika 
a management a Systémové inženýrství a informatika.  
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje  nově navrženou literaturu předmětu Finance od AR 2020/2021 pro všechny studijní programy. 

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželo se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

1.2.  Změna přednášející u předmětu Statistické metody v ekonomii 
Doc. Komárková seznámila přítomné s navrhovanou změnou přednášející u předmětu Statistické metody 
v ekonomii. Garantkou předmětu je doc. PaedDr. Jana Kubanová, CSc., která měla původně přednášky vést. Nově 
navrhovanou přednášející je Mgr. Jana Heckenbergerová, Ph.D.. Z diskuse vyplynulo, že garant by se měl podílet 
na výuce významným podílem, tj. min 50 %. Během diskuse učebnu opustil prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje nově navrženou přednášející předmětu Mgr. Janu Heckenbergerovou, Ph.D. od AR 2020/2021 

v rozsahu 50 %.  

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 7   Proti: 0   Zdrželo se: 0  

Usnesení bylo přijato. 

 

 



1.3.   Změna ve výuce cizích jazyků 
 
Doc. Komárková seznámila přítomné se změnou ve výuce u cizích jazyků. Na základě zkušeností z minulých let 
bylo jazykovým centrem navrženo snížit vstupní i výstupní úrovně o půl stupně u všech cizích jazyků, nejen u 
anglického jazyka. Během diskuse se vrátil prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D. a účastnil se hlasování. 
 

Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje zařazení předmětu Cizí jazyk – B1 do všech bakalářských studijních programů vyučovaných 

v českém jazyce od AR 2020/2021 a Cizí jazyk – B2 do všech navazujících magisterských studijních 

programů vyučovaných v českém jazyce od AR 2020/2021.  

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželo se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

Doc. Komárková požádala přítomné o zasílání podkladů pro případné další změny u předmětů. Tyto změny budou 
projednány per rollam, pokud projednání změn bude příslušet RSP.  

2. Předběžné výsledky přijímacího řízení   

Doc. Komárková seznámila přítomné s výsledky přijímacího řízení. Zatím se jedná o předběžné počty studentů 

přijatých v 1. kole, neboť zápisy do 1. ročníků bakalářských i navazujících studijních programů po druhém kole 

přijímacího řízení budou až ve druhé polovině září. Děkan FES poukázal na nízké počty zapsaných studentů do 

některých specializací či celých studijních programů. Děkan seznámil přítomné s nově navrženou akreditací 

studijního programu Finance pro bakalářský i navazující magisterský studijní program. Nový studijní program 

Finance připravoval doc. Černohorský. Tuto akreditaci bude postupně projednávat AS FES, Vědecká rada FES 

a RVH. Dle rektora UPa je běžné akreditaci podat nejdříve pro bakalářský program a teprve poté pro navazující 

magisterský program. Vzhledem k neustále klesajícímu počtu přijímaných studentů na FES se vedení FES, za 

podpory vedení UPa, rozhodlo podat obě akreditace najednou. Děkan také nastínil přípravu nového bakalářského 

studijního programu na USII a možné změny v navazujícím SP ISI, kde je patrný velký pokles zapsaných studentů. 

Ve 12:40 hod. na zasedání dorazila původně omluvená JUDr. Janderová, Ph.D.  

3. Hodnocení kvality výuky 

Doc. Komárková seznámila členy RSP s hodnocením kvality výuky. Výuku ohodnotilo 55 % oslovených studentů 

(tj. 437 studentů). Byli osloveni studenti prezenční formy studia. Výsledky jsou k dispozici v IS/STAG. Bude 

poskytnuta metodika, jak s výsledky pracovat.  

4. Individuální rozvrhové konzultace (IRK) 

Doc. Komárková připomněla, že IRK jsou součástí akreditovaného rozsahu výuky. Otázkou je, zda AP mají být 

v rámci IRK k dispozici ve škole či mohou být pouze online. K tomuto tématu proběhla diskuse. Přítomní garanti se 

shodli, že by bylo vhodné, aby AP v době IRK byli alespoň z 50 % přítomni ve své kanceláři, samozřejmě v případě, 

když bude možná osobní přítomnost studentů ve škole. U rozvrhových akcí IRK bude ve Stagu v poznámce 

uvedeno, zda je IRK v kanceláři, online nebo v obou režimech. Na zasedání RSP dorazila Dr. Máchová.  

5. Povinnosti a práva garantů 

Doc. Komárková připomněla členům RSP existenci Opatření rektora č. 3/2017 – Garanti studijních programů, 

garanti předmětů a činnost oborové rady doktorského studijního programu na Univerzitě Pardubice. Dále je 

informovala, že před dalším jednáním RSP obdrží garanti SP a vedoucí ústavů e-mailem připravovanou návaznou 

fakultní směrnici a budou požádání o zpětnou vazbu.  



6. Odborná praxe 

Doc. Komárková zmínila problém s předmětem Odborná praxe, kdy studentům schází včas podané informace. 

Mnozí studenti až ve chvíli zápisu předmětu ve 2. ročníku zjistí, jaké požadavky mají splnit. Požádala garantku 

předmětu na USII, dr. Máchovou, aby seznámila přítomné se způsobem, jak je předmět Odborná praxe řešen na 

USII, kde byl vyučován již v loňském AR. Dr. Máchová upozornila znovu na skutečnost, že studenti prezenční formy 

nemají možnost splnit požadovaných 150 hodin praxe v semestru, ve kterém si zapíší předmět do rozvrhu. Dr. 

Máchová ukázala kurz v Moodlu, do kterého jsou proto studenti zapsáni již v prvním ročníku a kde předem zjistí 

informace o průběhu praxe. Studenti si mohou včas domluvit odpovídající praxi ve vhodné organizaci, podniku. Po 

vykonání praxe si nechají potvrdit příslušné dokumenty. Předmět Odborná praxe si do rozvrhu zapíší až v roce, 

kdy předpokládají naplnění požadovaného rozsahu hodin. V rámci předmětu studenti odevzdají zprávu o průběhu 

praxe a prezentují její průběh. Doc. Komárková poděkovala dr. Máchové za ukázku praktického řešení na USII.  

K tomuto tématu proběhla diskuse, která byla zaměřena především na roli garantů specializací při garantování 

předmětu Odborná praxe. Po tomto bodu dr. Máchová ze zasedání odešla.  

7. Covid 

Doc. Komárková upozornila přítomné na doporučení MŠMT a metodiku NAU, které jsou k dispozici v Teams. 

Uvedla, že do konce září FES očekává ještě metodiku UPa. Upozornila také na povinnost Univerzity informovat 

NAU o rozsahu distanční výuky. Uvedla, že musíme zpracovat různé scénáře dle doporučení MŠMT, NAU a UPa. 

Scénáře budou popisovat způsob prezenční výuky pro skupiny do max. počtu 100 studentů, do 15 studentů nebo 

distanční výuku při nemožnosti osobní přítomnosti studentů ve škole. Pro velké skupiny nad 100 studentů bude 

výuka realizována od začátku online. Slíbila poskytnout vzorovou tabulku pro popis scénářů. Tabulka je (včetně 

vzorově vyplněných dvou předmětů) k dispozici na SharePointu FES v adresáři 2020-Covid-19, odkaz na ni je 

v Teams v týmu RSP a je přiložena. 

Doc. Komárková avizovala připravované školení k práci v Teams, které se bude konat 22. 9. 2020 v 8:30 hod. 

v učebně E1. Dále uvedla, že fakulta zajistila kamery pro zajištění online výuky a možnost případného buddy 

systému pro podporu online výuky. K problematice scénářů proběhla diskuse.  

Doc. Provazníková nastínila problém se zjišťováním skutečností ohledně karantény či onemocnění studenta 

covidem. Postup bude stejný, jako v případě jiných onemocnění. Student doloží studijnímu oddělení svou nemoc 

či nařízenou karanténu. Studijní oddělení následně informuje příslušné vyučující a doklad založí do složky studenta. 

Zároveň uvedla, že v případě karantény bude povinná docházka na cvičení nahrazena povinným odevzdáváním 

zadaných úkolů každý týden. 

Studium v AJ ve studijních programech bc.a nav. IPA a nav. RDG bude studentům umožněno distančně, pokud 

nebudou schopni přijet do České republiky. Scénáře je potřeba vypracovat i pro tyto studijní programy. 

8. Různé 

Poslední bod programu nabídl prostor pro další diskusi členů RSP. Diskutována byla spolupráce FES s jinými 

fakultami při zajištění výuky některých předmětů.  

9. Závěr 

Doc. Komárková poděkovala všem za účast na jednání RSP.  

 

Zapsala: Bc. Hana Steinmetzová 

 

 

doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. 

předsedkyně RSP FES 

 

 

 

 


